
Lapuan kaupungin vanhus- ja vammaisneuvostot Pöytäkirja

Aika: torstaina 25.1.2024 klo 17:00 - 18:30
Paikka: Teknisen lautakunnan kokoushuone, tekninen toimisto 2.krs (Poutuntie 8)
Läsnäolijat:
Vanhusneuvosto: Paavo Latva-Rasku (puheenjohtaja), Eeva Liisa Paavola, Marja Linkoaho,
Marjanne Kuntsi, Pirkko Kuusisaari, Sari Oja-Lipasti (kaupunginhallituksen edustaja)

Vammaisneuvosto: Tarja Marttala (puheenjohtaja), Katja Manu-Alalantela (vammaisneuvoston
varapj), Jenni Nieminen, Hannu Ikola, Soile Sinnemäki, Raija Kivimäki, Ulla-Maija Ulvinen, Eija
Peltola, Helena Lahtinen (kaupunginhallituksen edustaja, etä)
Riina Turja (sihteeri)

1 Kokouksen avaus
Vanhusneuvoston puheenjohtaja Paavo Latva-Rasku avaa kokouksen avaussanoilla klo 17:15.

2 Laillisuus ja päätösvaltaisuus
Yhteinen kokous todetaan lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

3 Neuvostojen esittäytymiset ja toiminnan kuvaus
Neuvostojen jäsenet esittäytyvät. Keskustelua neuvostojen roolista kunnan hyvinvoinnin ja terveyden
edistämisessä sekä hyvinvointialueen palvelujen suunnittelussa, päätöksenteossa ja seurannassa.

4 Kuulumiset hyvinvointialueen vanhus- ja vammaisneuvostoista
Katja Manu-Alalantela kertoo hyvinvointialueen vammaisneuvoston kuulumiset. 13.12. valittu uusi
puheenjohtaja (Juhana Mäki-Töyli). Koko vuoden puhuttanut kuljetuspalvelujen heikko toimivuus koko
hva:n alueella. Hva:n Marja Risku osallistunut kokoukseen etäyhteydellä. Kuljetuspalvelut
kilpailutetaan todennäköisesti tänä keväänä, ja ensi syksyllä mahdollisesti aloittavat uudet toimijat.
Lasten sijaishoitopaikat järjestetään nykyisin kuntarajojen yli, kannanotto valmisteilla asiasta hva:n
hallitukselle. Tulevien kokousten aiheita: henkilökohtainen apu uudistumassa, palvelujen digitalisaatio
ja saavutettavuus.
Keskustelua syksyllä olleesta kuljetuspalvelujen työpajasta; toisaalta ihmetyttänyt kilpailutusprosessi,
toisaalta hyviä kokemuksia laajan osallistujajoukon työpajoista työkaluna.

Paavo Latva-Rasku kertoo hyvinvointialueen vanhusneuvoston kuulumiset. Ensimmäisen
toimintavuoden päätteeksi valmisteilla seurantaraportti 2023. Paljon puhututtanut hva:n UTV-ohjelma
ja tiukka taloustilanne. Kehittäminen jäänyt vähäiseksi. Suuret leikkauspäätökset tehdään hva:n
valtuustossa alkuvuodesta. Digitalisaatio myös huolenaihe ikääntyneiden palveluissa, samoin kuin
tehostetun palveluasumisen yksikköjen keskittäminen ja paikkojen jakaminen kuntarajojen yli.

Käydään keskustelua. Sari Oja-Lipasti nostaa esiin huolenaiheena myös ateriapalvelujen
muutostoimet, yhteisöllisen asumisen lisääminen ympärivuorokautisen hoidon vähentyessä, sekä
sote-palvelujen työvoimapulan.

5 Yhteistyön suunnittelua
Keskustellaan vaikuttamiskeinoista ja yhteistyön paikoista.
Paikallispäättäjien kautta asioita on mahdollista tuoda päätöksentekoon. Molempiin neuvostoihin
kuuluu kaupunginhallituksen edustajat, joiden kautta viesti kulkee kaupunginhallitukseen. Enemmän



vuoropuhelua kaivataan. Edelleen kaivataan myös aktiivisesti kutsuja lautakuntien kokouksiin.
Päätetään kutsua kaupunginhallitus neuvostojen toimesta yhteiseen tapaamiseen. Sihteeri on
yhteydessä asiasta kaupunginhallitukseen.

Helena Lahtinen kertoo kaupungin ja hva:n päätöksenteosta. Lapuan kaupunginvaltuustossa tehty
aloitteet digipalvelujen saavutettavuudesta
(https://lapua.cloudnc.fi/fi-FI/Toimielimet/Kaupunginvaltuusto/Kokous_11122023/Muut_asiat(20237))
ja ikääntyneiden hyvinvointikeskuksesta
(https://lapua.cloudnc.fi/fi-FI/Toimielimet/Kaupunginvaltuusto/Kokous_492023/Muut_asiat(17648)) .
Lisäksi uimahallihanke etenee, esteettömyys huomioidaan suunnittelussa. Hva:n valtuustolle tehty
aloite ikävaikutusten ennakkoarvioinnista päätöksenteossa sekä seniorineuvolapalveluista
ennaltaehkäisevänä toimena.
Nostona lisäksi linkit molempien organisaatioiden verkkosivuille, joista löytyvät esityslistat ja
pöytäkirjat:
Lapuan kaupunki: https://lapua.fi/hallinto-ja-paatoksenteko/esityslistat-ja-poytakirjat/
Hyvinvointialue: https://hyvaep-julkaisu.tweb.fi/ktwebscr/epj_tek_tweb.htm

Vammaisneuvosto ollut yhteydessä tekniseen toimeen liikennevalojen vaihtumisesta sekä
jalankulkijan ja autoilijan näkökulmasta useaan otteeseen. Parannusta ei ole huomattu, vaikka
saadun tiedon mukaan jalankulkuvaloja on säädetty. Vammaisneuvosto ehdottaa yhteisen aloitteen
laatimista tekniselle toimelle. Päätetään ottaa asia sen sijaan puheeksi kaupunginhallituksen
tapaamisessa.

6 Vanhusten viikon juhla Lapualla lokakuussa 2024
Tiedoksi; Järjestetty vuorovuosittain Kauhavan vanhusneuvoston kanssa lokakuussa, tänä vuonna
Lapuan vuoro. Tarja Marttala esittää toiveen esteettömyyden huomioimisesta tapahtumassa.

7 Muut asiat
- liikuntatoimen kommenttipyyntö liittyen valtuustoaloitteeseen: omaishoitajille

maksuttomat liikuntapalvelut
Liikuntatoimenpäällikkö pyytänyt vanhus- ja vammaisneuvoston kantaa saapuneeseen
valtuustoaloitteeseen, sihteeri välittää pyynnön.
Keskustelua: yli 75-vuotiailla liikuntapalvelut ovat joka tapauksessa ilmaisia kaupungin liikuntakortilla.
Tästä mahdollisuudesta tulisi tiedottaa enemmän. Suuri osa omaishoitajista tätä ikäluokkaa, joten
merkittäviä lisäkustannuksia ei todennäköisesti omaishoitajien maksuttomista palveluista syntyisi.
Vaikutus hyvinvoinnin ja terveyden edistämiseksi voisi olla huomattava. Toivotaan kuitenkin tarkempia
taustatietoja asiasta; esimerkiksi, mitkä ovat kustannusvaikutukset? Asiaa voidaan pohtia uudelleen
taustatietojen kera.

- kaupungin uusi viestintäasiantuntija toivotaan vierailulle keskustelemaan viestintään
liittyvistä asioista

Vammaisneuvosto kutsuu viestintäasiantuntijan seuraavaan kokoukseen, sihteeri välittää kutsun.

8 Seuraava kokous
Ehdotetaan, että jatkossa neuvostot voisivat tavata yhdessä esimerkiksi kerran vuodessa. Tätä ennen
kuitenkin mahdollisesti yhteiskokous kaupunginhallituksen kanssa.

9 Kokouksen päättäminen
Puheenjohtaja Paavo Latva-Rasku päättää kokouksen klo 18:30.

https://lapua.cloudnc.fi/fi-FI/Toimielimet/Kaupunginvaltuusto/Kokous_11122023/Muut_asiat(20237)
https://lapua.cloudnc.fi/fi-FI/Toimielimet/Kaupunginvaltuusto/Kokous_492023/Muut_asiat(17648)
https://lapua.fi/hallinto-ja-paatoksenteko/esityslistat-ja-poytakirjat/
https://hyvaep-julkaisu.tweb.fi/ktwebscr/epj_tek_tweb.htm


Vammaisneuvoston puolesta allekirjoittaa
Lapualla 7.3.2024

_____________________________________________
puheenjohtaja Tarja Marttala

Vanhusneuvoston puolesta allekirjoittaa
Lapualla 14.3.2024

_____________________________________________
puheenjohtaja Paavo Latva-Rasku

_____________________________________________
sihteeri Riina Turja


